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VEREJNA DISKUSIA k prfprave a realizacii vyberovych konanf

na pridelenie frekvencif z frekvencnych pasiem:

700 MHz, 900 MHz, 1500 MHz a 1800 MHz
V Bratislave, IG.septembra 2019

Pripomienky spolocnosti 02 Slovakia, s.r.o.
Sfdlo: Einsteinova 24, 851 01 Bratislava, Slovenska republika, ICO: 35 848 863

Manazerske zhrnutie

Spolocnost'02 Slovakia, s.r.o. (d'alej len 02) ocenuje rozhodnutie Uradu pre regulaciu elektronickych

komunikacifa postovychsluziebSR(d'alejlen RUaleboUrad) predlozit'svoj navrh realizacievyberoveho

konania na pridelenie frekvencifzfrekvencnych pasiem 700 MHz, 900 MHz, 1500 MHza 1800 MHz ng
verejnu diskusiu este skor/ ako pristupi kformulacii verzie pre oficialnu konzultaciu, tak ako to

pozaduje zakon c. 351/2011 Z.z. o elektronickych komunikaciach vzneni neskorsfch predpisov (d'alej
[en Zakon) aako je to vzhl'adom na zavaznost tohto vyberoveho konania (licencie 56} a navrh

niektorych opatreni (vyclenenie spektra/ refarming/ vel'koobchodny pristup/ atd') nevyhnutne.

Povazujeme to za dobry predpoklad pre diskusiu o podmienkach vyberoveho konania, ktore vzhl'adom

na svoj vyznam pre buducnost' budovania sieti elektronickych komunikacii na Slovensku, zvlast'

s ohl'adom na vytvaranie podmienok pre rozvoj sieti 5. generacie, vplyvom na cely sektor ekonomiky/

a v neposlednom rade s ohl'adom na svoj neobvykly rozsah a komplexnost'; vyzaduje vysoku mieru

pozornosti a angazovanosti vsetkych dotknutych stran. Je totiz v zaujme nas vsetkych/ aby vyberove

konanie prebehlo formou transparentnej/ rovnej a nediskriminacnej sut'aze/ ktorej vysledok podpon

zvysovanie dostupnosti a kvality sluzieb bezdrotoveho sirokopasmoveho pripojenia v prospech
obcanov a spotrebiteFov a umozni Slovenskej republike naplnat' svoje medzinarodne zavazky. Tiez je

samozrejme nevyhnutne/ aby vyberove konanie prebehlo v sulade so Zakonom, aby sa vsetci ucastnici

vratane Uradu nasledne vyhli potencialnym pravnym sporom s tym suvisiacim.

Sme presvedceni, ze nase pripomienky na upravu navrhovanych podmienok smeruju k naplneniu

cielbv efektivneho vyberoveho konania a su nevyhnutne pre zaistenie transparentneho/

nediskriminacneho/ a teda zakonneho procesu. Nizsie predkladame najzasadnejsie pripomienky

spolocnosti 02, ktore podrobne rozvadzame d'alej v dokumente.

1. Spolocnost'02 Je zasadne proti vyhradzovaniu akejkol'vek casti spektra pre existujuceho operatora

na trhu alebo pnpadneho noveho zgujemcu o vstup na trh/ a to akoukol'vek formou. Vstup

d'alsieho operatora/ piateho, povazujeme za nerealny a pre trh skor kontraproduktivny/

a pnpadne vyhradenie spektra pre existujuceho hraca je v rozpore s europskou ako aj narodnou

legislatfvou a v navrhovanej forme by predstavovala nedovolenu statnu pomoc. Zabrgnenim

transparentnej sut'azi cez vyhradenie spektra nie je mozne zabezpecit' ferovy/ transparentny a

nediskriminacny vyberovy proces/ v ktorom maj'u vsetci ucgstnici rovnake podmienky.

2. Preto/ aj Red' zdovodu vyclenenia pasma konkretnemu hracovi povazujeme vsetky varianty za

principialne zle a protipravne, a spolocnost' 02 je proti vyhradzovaniu spektra v pasme 700 MHz

ako takemu/ v ramci ponukanych variant vyhodnocujeme variant 4 ako najmenej zly. Naopak/ za

najmenej vhodny povazujeme variant 1. Vprfpade, ze si Urad osvojf nase argumenty

o protipravnosti vyclenenia spektra konkretnemu hracovi, za najvhodnejsi variant by

povazovala spolocnost 02 Variant 1.
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3. Vitame rozhodnutie RU uskutocnit' pridelbvanie frekvencii formou elektronickej aukcie.

Domnievame sa, ze pre takto navrhovany rozsah vyberoveho konania je vhodnejsf format

kombinatorickej aukcie (Combinatorial Clock Auction - CCA).

4. VoFne frekvencie z pasma 900 MHz by mail byt' predlozene do tohto vyberoveho konania za

podmienok, ktore davaju moznost' ich zfskania ktorymkol'vek ucastnfkom vyberoveho konania bez

akychkol'vek obmedzem alebo vylucenia vo forme frekvencnych limitov alebo priameho

vyhradenia niektoremu typu subjektu alebo subjektov.

5. Suhlasmne so zaradenim frekvencneho pasma 1500 MHz do tohto vyberoveho konania,

odporucame vsak citlive nastavenie vyvolavacej ceny frekvencif vtomto pasme/ pretoze trh

v tomto momente nie Je plnohodnotne technicky pripraveny na ich vyuzitie.

6. V pasme 1800 MHz jednoznacne odporucame zvolit' navrhovany Variant 2, ktory ma potencial

uspokojit'vsetkych ucastnikovtrhu napriek rozdielnym ocakavaniam a vychodiskovej pozfcii.

7. Nesuhlasime s navrhom podmienit' ucast' vo vyberovom konani na pridelenie frekvencii v

pasmach 900 MHz alebo 1800 MHz dobrovol'nym pristupenfm na podmienky tzv. refarmingu,

naviac bez znalosti detailov celeho procesu. ide podl'a nasho nazoru onezakonnu povinnost'.

Navyse voboch pasmach boli operatorom pridelene preferencne kanaly s konkretnym mixom

krajm umoznujuci aktualne fungovanie siete a mame vazne pochybnosti o torn/ ako by tento

proces mohol byt'realizovany. Refarmingjetechnologickya teda z pohl'adu firiem aj operativne a

financne nakladny proces/ ku ktoremu sa nevieme zaviazat pred tym, ako su nam zname presne

podmienky. Navyse upozornujeme Orad, ze v podmienkach SR nie je podFa nasho nazoru

realizacia refarmingu mozna bez vypadku sluzieb vsetkych operatorov a s mm spojenou

dovolatel'nost'ou na tiesnovu linku 112.

8. Ziadame zrusit' podmienku garancie vel'koobchodneho (VO) prfstupu pre ucastnikov

vyberoveho konania.

6. Elektronicka aukcia

Otazka c. 6.1.: Ktory z uvedenych formatov elektronickej aukcie/ SMRA, CIVIRA alebo CCA/ Je podl'a

Vasho nazoru vhodnejsie pouzit'? Svoju odpoved'zdovodnite.

Smetoho nazoru/ ze pre navrhovany rozsah vyberoveho konaniajevhodnejsi format kombinatorickej

aukcie (Combinatorial Clock Auction-CCA). CCA je format vhodnejsie pouzitel'ny na multiband aukcie
s abstraktnymi blokmi, tak ako to vyplyva zo zameru RU vo verejnej diskusii. CCA bola vyvinuta
s cielbm, aby minimalizovala riziko, ze ucastnfk aukcie ziska len cast' z blokov/ o ktore prejavil zaujem,

pripadne ziska frekvencne bloky, ktore na seba nenadvazuju (agregacne a fragmentacne riziko). Navyse

mame za to, ze vyrazne obmedzuje spekulatfvne konanie ucastnikov aukcie.

7. Predmet vyberovych konani

Otazka c. 7.1.: Je podl'a Vasho nazoru vhodne/ aby predmetom pripravovanych vyberovych konani

boli vyssie uvedene frekvencne useky? Uvedte pnpadne dovody pre nezaradenie niektoreho z

frekvencnych usekov, prfpadne uved'te rizika v prfpade ich ponechania v ramci predmetu vyberovych

konanf.
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Otazka c. 7.2.: Je, podFa Vasho nazoru, potrebne alebo vhodne rozsi'rit' predmet tychto vyberovych

konam o dalsie frekvencne pasma? Ak ano, uved'te/ ktore frekvencne pasma navrhujete zaradit' do

predmetu vyberovych konanf a dovod pre ich zaradenie.

Spolocne k 7.1. a 7.2.:

Vzhl'adom na komplexnost' navrhovaneho vyberoveho konania/ ktore uz vsucasnej podobe ide nad

ramec podmienok vyberovych konani v inych statoch EU, nic je podl'a nasho nazoru vhodn^ pridavat'

do predmetu tohto vyberoveho konania d'alsie frekvencne pasma. Uz sucasny navrhovany ramecje

rozsiahlejsi/ ako bolo zo strany Uradu predbezne avizovane a aky trh ocakaval/ co znacne skratilo cas

nevyhnutny na prfpravu a planovanie tak vyznamneho vyberoveho konania.

Avsak, navrhujeme Uradu prehodnotit' rozsah frekvencif v pasme 700 MHz tak, aby sa maximalizoval

prfdel zaradeny do tohto vyberoveho konania. Konkretne navrhujeme zaradit aj pasmo 738 ~ 758

MHzdo predmetutohtovyberoveho konania. Nieje namtotizzrejme, preco Urad zvazujevyhradit'pre

policajny zbor SR az 20 MHz tohto hodnotneho pasma; ktore je definovane v3GPP a bude teda
pouzitel'ne na mobilnych zariadeniach/ a ktore bolo uspesne pridelene vo viacerych EU krajinach pre

ucely sirokopasmovej siete. Poukazujeme pri torn na priklad z krajm napr. Taliansko, Dansko/ Svedsko,

Svajciarsko, kde okrem Uradom navrhovaneho rozsahu 2x30 MHz zaradili do vyberoveho konania aj

vyssie uvedeny 20 MHz blok (SDL). Sme toho nazoru, ze pridelenie spektra definovaneho v 3GPP Je
nespravne, pretoze privyuzitfna proprietarnychtechnologiach nieje mozne hovorit'ojehoefektivnom

vyu^itf, na rozdiel od jeho vyuzivania mobilnymi operatormi.

8. Sucasny stav

Otazka c. 8.1.: Povazujete sucasny stav pridelenia frekvencii v jednotlivych frekvencnych pasmach/

kumulovane vo frekvencnych pasmach do 1 GHz, ako aj nad 1 GHz/ za stav, ktory prospieva k

buducemu rozvoju hospodarskej sut'aze pri poskytovanf mobilnvch sluzieb koncovym uzivatelom v

casovom horizonte nasledujucich 5 rokov?

Sme presvedcenf, ze vsetci operator! narodneho vyznamu s pokrytim celeho uzemia SR maju

dostatocny mix frekvencnych pasiem/ aby uspesne posobili na trhu elektronickych konnuniRacif v SR

a prispievali k prehlbovaniu hospodarskej sut'aze. Kazdy operator ma v niektorom z pasiem k dispozicii

vacsi, inde zase mensi pndel. Tak/ ako napnklad spolocnost' SWAN Mobile zatial' nema frekvencny

pndel v pasme pod 1 GHz, ma dostatocny pndel v pasme 3400 az 3800 MHz na narodnej aj lokalnej
urovni/ ktore z pohl'adu budovania sieti 5G zohravaju nemenej dolezitu ulohu. Navyse platf/ ze vsetci

styria operatori boli sucastbu vyberoveho konania na vydanie individualnych povolenf na pouzivanie
frekvencii z frekvencnych pasiem 800 MHz/ 1800 MHz a 2600 MHz vroku 2013, a teda vsetci mail
rovnaku moznost' zfskat' pridel v pasme 800 MHz. Tf/ co neuspeli vtedy/ by mail mat' moznost' uspiet'

v tomto vyberovom konanf na zaklade ferovej sut'aze.

9. Frekvencne pasmo 700 MHz

Otazka c. 9.1.: Povazujete navrhnuty rozsah frekvencifz frekvencneho pasma 700 MHz/ ktory urad

planuje zaradit' do vyberoveho konania, za dostatocny z hladiska dosiahnutia ciel'ov vyberoveho

konania definovanych v bode I?

Nie, ako uvadzame vyssie/ navrhujeme zaradit' do predmetu tohto vyberoveho konania pasmo 738 -

758 MHz. Pri Uradom navrhovanom rozsahu vsak povazujeme za nevyhnutne zachovat' rozdelenie

ponukanych frekvencii na bloky 10/10/5/5 bez vyhradenia casti spektra pre jedneho hraca/ nakol'ko
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takuto podmienku povazujespolocnost'02za protizakonnu a neodovodnenu/ av pnpadejej zotrvania

si vyhradzujeme pravo podniknut' v tejto suvislosti pravne kroky.

10. Frekvencne pasmo 900 MHz

Otazka c. 10.1.: Je, podl'a Vasho nazoru, zamer uradu zaradit' do vyberoveho konania vol'ne

frekvencie z frekvencneho pasma 900 MHz podl'a bodu 10.6., v zaujme dosiahnutia ciel'ov

vyberovych konani definovanych v bode I?

Chapemezaradenievol'nychfrekvenciiz pasma 900MHz do tohovyberoveho konania iba pre ucelyich

potencialneho vyhradenia pre noveho hraca za ucelom ,/vyrovnania" podmienok so sucasnymi

podnikmi disponujucimi tymito frekvenciami. Ako vsak uvadzame na inych miestach v tomto vyjadrenf/
rezervovanie akejkol'vek casti spektra pre jedneho hraca je vo vseobecnosti pravne problematicke,

resp. je mozne iba za splnenia zakonnych nalezitosti - analyza trhu potvrdzujuca absenciu sut'aze,

dodrzanie zasad nediskriminacie a transparentnosti. V podmienkach SR k tomuto nedoslo/ a teda na

zaklade doposial' poskytnutych podkladov a informacii povazujeme vyhradenie spektra pre jedneho
hraca za protipravne.

Zaroven by nemal byt' trom sucasnym mobilnym operatorom blokovany pnstup k moznosti sut'azit' o

bloky 2x2 MHz v pasme 900 MHz nastavenfm nezmyslene nfzkeho frekvencneho limitu 2x10 MHz pre
pasma 700 MHz a 900 MHz. Takyto prfstup totiz po pnpadnej realizacii refarmingu v pasme 900 MHz
neumoznuj'e v pripade urcitej siet'ovej konfigurgcie operatora nasadenie LTE technoiogie skanalom

2x10 MHz/ pretozebynemalpotrebnefrekvencienaaktualnu prevadzkuvsieti2G natechnologiiGSM.

Zaroven nieje moznepredpokladat'/zev dohl'adnejdobedojde kvypnutiusieti2G natechnologiiGSM.

Preto by toto zabranenie operatorom sut'azit' o vol'ne frekvencie v pasme 900 MHz a ich vyhradenie

konkretnemu operatorovi mohlo sposobit' ohrozenie technoiogickeho rozvoja mobilnych sieti a

skvailtnovanie sluzieb pre zakaznfkov/ co by sa v konecnom dosledku negativne prejavilo aj

vekonomickom zaostavaniSlovenska za okolitymi krajinami.

Za roven chceme uviest', ze aktualny stay rozdelenia fre kvencifvpasme 900MHz, ako ho uviedolUrad

v bode 10.5., nezodpoveda skutocnosti. Konkretne spolocnost' 02 disponuje mimo ineho

frekvencnym blokom 955,9-956,7, ako to wplvva z individualneho povolenia c. 1210531001

z 24.4.2019.

Spolocne k 700 MHz a 900MHz:
Podia nazoru spolocnosti 02 spajanie blokov z pasma 700 a 900 MHz nie je efektfvny pnstup k sprave
frekvencneho spektra/ pretoze nuti ucastnika vyberoveho konania sut'azit'/ resp. nadobudnut' nieco;

o co nemusf mat' realny zaujem. Zaroven vnimame zaradenie spektra 900 MHz na poslednu chvil'u do

toho vyberoveho konania ako snahu Uradu si nejakym sposobom odovodnit zaradenie povinnosti

refarmingu ako podmienku na ucast'vaukcii/ co povazujeme za ucelove.

11. Frekvencne pasmo 1500 MHz

Otazka c. 11.1.: Je, podia Vasho nazoru, zamer uradu zaradit do vyberoveho konania frekvencie z

frekvencneho pasma 1500 MHz podl'a bodu 11.7. v zaujme dosiahnutia ciei'ov vyberovych konanf

definovanych v bode I?

Rozumieme ambicii RU zaradit' frekvencie z tohto frekvencneho pasma do vyberoveho konania najma

vzhl'adom na Vykonavacie rozhodnutia Komisie (EU) 2015/750 z 8. maja 2015 o harmonizacii
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frekvencneho pasma 1 452 - 1 492 MHz vyuzivaneho v ramci pozemskych systemov, ako aj

Vykonavacie rozhodnutie Komisie (EU) 2018/661 z 26. apnla 2018, ktore toto harmonizovane pasmo
rozsirilo aj o frekvencne pasma 1427-1452 MHza 1492 - 1 517 MHz. Ked'ze momentalne trh niej'e

technologicky pripraveny na plnohodnotne vyuzitie tohto pasma a navyse vsetky bloky zvyberoveho
konania su limitovane na zostupny prenos zo zakladnovej stanice (,,downlink-only"/ alebo tzv

,/supplementary down-link")/ navrhovana metoda vypoctu vyvolavacej ceny Jednoznacne

nadhodnocuje jeho realnu cenu/ a teda vznika riziko nezaujmu o toto pasmo.

12. Frekvencne pasmo 1800 MHz

Otazka c. 12.1.: Je, podia Vasho nazoru, zamer uradu zaradit' do vyberoveho konania voFne

frekvencie z frekvencneho pasma 1800 MHz podl'a bodu 12.5. v zaujme dosiahnutia ciei'ov

vyberovych konani definovanych v bode I?

Ano.

14. Predmet vyberov^ho konania a frekvencne limity

Otazka c. 14.1.: Je podia Vasho nazoru vhodne/ aby vsetky aukcne bloky mali formu abstraktnych

aukcnych blokov? Ak nesuhlasite, uvedte svoje dovody.

Spolocnost' 02 suhlasi, aby vsetky aukcne bloky mail formu abstraktnych aukcnych blokov.

Otazka c. 14.2.: Aky je Vas nazor na navrhovane rozdelenie aukcnych blokov vo frekvencnych

pasmach 700 MHz/ 900 MHz a 1500 MHz? Ak/ podia Vasho nazoru, uradom planovane rozdelenie

aukcnych blokov neprispeje k splneniu ciel'ov vyberovych konanf definovanych v bode 1, navrhnite
a zdovodnite iny sposob ich rozdelenia.

Spolocnost' 02 suhlasf s navrhovanym rozdelenim aukcnych blokov v pasmach 700 MHz (10/10/5/5)

a 900 MHz svynimkou vyhradenia cast! spektra pre jedneho hraca, ako to popisujeme na inych
miestach v tomto vyjadreni.

Otazka c. 14.3.: Ktory z uvazovanych variantov rozdelenia aukcnych blokov vo frekvencnom pasme

1800 MHz Je, podFa Vasho nazoru, vhodnejsf z hl'adiska dosiahnutia ciel'ov vyberovych konanf
definovanych v bode 1 a uvecTte Vase dovody? Ak, podl'a Vasho nazoru/ ziaden z uvazovanych

variantov rozdelenia aukcnych blokov neprispeje k splneniu ciel'ov vyberovych konani, navrhnite a

zdovodnite iny sposob ich rozdelenia.

V pasme 1800 MHz j'ednoznacne odporucame zvolit' navrhovany Variant 1, ktory ma potencial

uspokojit'vsetkych ucastnikovtrhu napriek rozdielnym ocakavaniam a vychodiskovej pozicii. Variant 1

ponuka len 3 MHz bloky, ktore neunnoznuju ani j'ednemu z troch potenclalnych uchadzacov dosiahnut'

2 x 20MHz pridelvtomto pasme/teda nasobokS M Hz, coje zakladnyefektivnevyuzitel'nyfrekvencny
blok na poskytovanie sluzby.
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Otazka c. 14.4.: Povazujete vyhradenie aukcneho bloku pre ucastnika vyberoveho konania, ktory nie

Je drzitel'om frekvencifv pasmach pod 1 GHz za primerany nastroj podpory efektivnej hospodarskej
sutaze? Svoju odpoved/ prosfm, zdovodnite.

Spolocnost' 02 rozhodne nesuhlasi s vyhradenim aukcneho bloku pre konkretnv podnik (ci uz noveho

hraca na trhu alebo podnik, ktory nedisponuie frekvenciami v pasme pod 1 GHz) a to z nasledovnych

dovodov:

A. Urad nepreukaza! potrebu vyhradenia aukcneho blotw

> Vyhradenie aukcneho bloku pre ucastnfka vyberoveho konania predstavuje zasadnyzasah do

priebehuvyberovehokonaniasvyznamnymvplyvom najeho priebeha nasledneaj na celytrh.

> Ako RU vpodkladovom dokumente uvadza vcasti 3.7., vsulade s Ramcovou smernicou

clenske staty zabezpecia/ aby pridelbvanie frekvencneho spektra pre elektronicke

komunikacne sluzby a vydavanie vseobecnych povoleni alebo individualnych prav na

pouzivanie takychto radiovych frekvencif pnslusnymi vnutrostatnymi organmi bolo zalozene

na objektivnych, transparentnych, nediskriminacnych a primeranych kriteriach. Vyhradenie

aukcneho bloku pre konkretneho ucastnika vyberoveho konania je v rozpore s uvedenym

principom/ pretoze ide o neobjektfvne kriterium/ ktore diskriminuje vsetkych ostatnych
ucastnikov vyberoveho konania. Taketo opatrenie je preto mozne prijat' iba vtedy, ak na trhu

existuje vynimocna situacia, pricom takyto stavje urad povinny presvedcivo preukazat'.

> Implementovanie specifickych nastrojov na podporu hospodarskej sut'aze v sulade s clankom

8 smernice 2002/21/ES (/,Ramcova smernica") vyzaduje zo strany regulatora dosledne

odovodnenie a preukazanie/ ze na trhu elektronickych komunikacn neexistuje dostatocne

efektfvna hospodarskasut'az a ze tato skutocnost'posobivneprospechspotrebitei'ov. Navyse

by musel preukazaf, ze akykol'vek regulacny zasah navrhovanys umyslom zlepsit'tento stavje

vhodny na dosiahnutie tohto ciel'a aje proporcionalny, teda nejde nad ramec toho, co je

nevyhnutne pre dosiahnutie ciera, ktory sleduje. Kedze podFa nasho nazoru je uroven

hospodarskej sutaze v SR nadstandardna aj na pomery EU, vyuzitie takehoto nastroja nie j'e

na mieste. Jedine ze by RU dokazal opak, co sa vsak nestalo, kedze RU nepodlozil potrebu

prijatia /,prosut'aznvch" opatreni ziadnou analyzou.

> Nie je ani zdaleka samozrejmost'ou, ze vyhradenie spektra pre urciteho ucastnika

vyberoveho konania podpon sutaz na trhu elektronickych komunikacii v prospech

spotrebitela. Dokonca ani vstup noveho hraca na trh neznamena automaticky efektivnejsiu

sut'az na trhu v prospech spotrebitel'a. Prave naopak/ bolo preukazane, ze rezervacia spektra

pre novych hracovnemusipriniest'efektivnusut'azani udrzatelnych hracov/ pricom mozeviest'

k neefektivnemu vyuzitiu vzacneho a obmedzeneho zdroja v dosledku fragmentacie spektra.1

Pozitfvny vplyv na sut'az je este viac otazny v pripade, ak sa spektrum nevyhradzuje pre novy

subjekt, ale prejedneho z etablovanych hracov. Vyhradenie urcitej casti spektra okrem toho

samozrejme zvysuje cenu zostavajucej, nevyhradenej casti. Kazde taketo opatrenie preto musi

byt' podporene dokladnou analyzou preukazuj'ucou prosut'azne ucinky prinasajuce konkretny

prospech pre spotrebitel'ov, co sa vsak urad ani len nepokusil preukazat'.

1 GSMA Intelligence: //Spectrum for new entrants, lessons learned", februar 2015, k dispozicii na:

https://www.gsmaintelligence.com/research/?file=3f4ec58d593cdd88d2a7e71995e82733&download
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B. Nezakonnost vyhradenia v kontexte europskeho prava

> RU sa vpodkladovom dokumente vcasti 3.11 d'alej odvolava na rozhodnutie Europskeho

parlamentu a Rady c. 243/2012/EU zo 14. marca 2012, ktorym sa zriad'uje viacrocny program

politiky radioveho frekvencneho spektra (,/RSPP"). RSPP konkretne v clanku 5.1 a 5.2 uvadza

nasledovne:

1. Clenske staty podporia ucinnu hospodarsku sut'az a zabrania naruseniu hospodarskej sut'aze

na vnutornom trhu s eiektronickymi komunikacn^mi siuzbami v sulade so smemicami

2002/20/ES a 2002/21/ES.

Pri udel'ovanf prav na vyuzivanie frekvencneho spektra uzi'vatelbm sukromnych

elektronickych komunikacnych sieti'zohl'adnia aj otazky hospodarskej sufaze.

2. Na ucety odseku 1 prveho pododseku a bez toho. aby tym bolo dotknute uplatnovanie

oravidiel hospoclarskei sut'aze a opatrenia prijate clenskymi statmi na ucely dosiahnutia
ciel'ov vseobecneho zaujmu v sulade s clankom 9 ods. 4 smernice 2002/21/ES, mozu clenske

staty pnjat' okrem ineho tieto opatrenia:

[...]

b) ak ie to vhodne s ohl'adom na situdciu na vnutrostatnom trhu, rezervovat' urcitu cast'

frekvencneho pasma aiebo skupiny pasiem na pridelenie novym subjektom;

> Po prve/ RSPP predpoklada vyhradenie frekvencneho pasma len pre nove subjekty (new
entrants). Zamer Uradu teda niejevsuladestymto ustanovenfm/ pretozezamysl'avyhradenie

spektra pre ucastnika vyberoveho konania, ktory nieje drzitelbm frekvenciiv pasmach pod 1
GHz, co zahrna aj etablovaneho operatora/ spolocnost' SWAN Mobile, a.s. Hoci takymto

ucastnikom maze byt' teoreticky aj novy hrac, vstup piateho hraca na pine saturovany

slovensky trh je vel'mi malo pravdepodobny/ a ako preukazujeme nizsie, je prakticky vylucene/

ze by priniesol pozitfvny efekt. Vyhradenie spektra je vynimocnym opatrenim, a aj na
podstatne vacsfch trhoch ako Je slovensky (napr. Nemecko/ Belgicko, Cesko) ma za ciel'

podporit' vstup noveho, stvrteho hraca. Aj ked'to teda vpodkladovom dokumente nie Je

vyslovne uvedene/ de facto ide o vyhradenie frekvencneho pasma pre spolocnost' SWAN

Mobile.

> Ked'ze vyhradenie spektra pre urcity subjekt je vynimkou zo zakladnej poziadavky clanku 9
Ramcovej smernice, ze spektrum ma byt' pridefovane na zaklade objektivnych

a nediskriminacnych kriterit ustanovenie d. 5.2 pism. b) RSPPje nutne vykladat'restriktivne.

Vyklad RUrozsirujucivyznam pojmu,/novysubjekt"aj'na podnikuzetablovanynatrhupreto

nemozno akceptovat'.

> Uvedenyzaverpodporuj'eajzakonodarnvpfocesveduci k prijatiu RSPP.V prvomcftaninavrhu

Komisie Europsky parlamentvyslovne pozadoval do d. 5.2 pism. b) RSPPzahrnut'znenie, ktore

by umoznovalo vyhradit' spektrum aj pre operatorov/ ktorym bolo pridelene //vyrazne menej

spektra". Tento navrh vsak nebol prijaty/ a vysledne znenie pocfta svyhradenfm spektra iba

pre novesubjekty.2

ZZamietnuty navrh Europskeho parlamentu znel nas\edome: ,,Member States may reserve a certain part of a spectrum

band or group of bands for assignment to new entrants that have not previously been assigned any spectrum or that have
been assigned considerably less spectrum/ in order to ensure a level playing field between early entrants to the mobile

market and new entrants by securing access to lower spectrum bands on equal terms; [Am. 60] (zdroj: https://eur-

lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=ce!e}<:520HAP0220)
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K rovnakemu zaveru vedie aj nova smernica c. 2018/1972 ,/Europsky kodex elektronickej

komunikacie", ktora sice este nebola implementovana, ale j'ej znenie odraza aktualny stav

regulacie elektronickych komunikacii v ramci EU. Clanok 52 novej smernice stanovuje

nasledovne:

Clanok 52
Hospodarska sut'az

1. Narodne regulacne organy a me pnslusne organy pri rozhodovani o udeleni, zmene atebo

obnovem prav na vyuzivanie radioveho spektra na ucely eiektronickych komunikacnych sietf

a sluzieb v suiade s touto smernicou presadzuju efektivnu hospodarsku sut'az a zabranujujej

narusaniu na vnutornom trhu.

2. Ked' clenske staty udel'uju, menia alebo obnovuju prava no vyuzfvanie radioveho spektra,

mozu t'ch narodne regulacne organy alebo ine pn'slusne organy po konzultacifs narodnym

regulacnym organom prijat' vhodne opatrenia, ako naprfkiad:

a) obmedzit ktoremukol'vek podniku vel'kost pasiem radioveho spektra, na ktore sa

udel'ovane prava na vyuzivanie vzt'ahuju, pnpadne v odovodnenych pripadoch pripojit'

k takymto pravam na vyuzivanie podmienky, akoje poskytovame vet'koobchodneho

prfstupu, celostatny alebo regionalny roaming, v niektorych pasmach alebo v urcitych
skupinach pasiem s podobnymi vtastnosfami;

b) ak je to vhodne a odovodnene s ohiadom na pspbitnu situaciu na^yfiutrostatnom

trhu, rezervovat' urcitu cast' pasma radioveho spektra alebo skupiny pasiem na

prideienie novym subjektom na trhu;

c) odmietnut' udetiH nove prava na vyuzfvanie radioveho spektra ci povolit' nove sposoby

vyuzivania radioveho spektra v urcitych pasmach, alebo pripojit' podmienky k
udeleniu novych prav na vyuzivanie radioveho spektra a k povoleniu novychsposobov

jeho vyuzivania s del'om zabranit naruseniu hospodarskej sut'aze pridelenim,

prevodom alebo nahromadenim akychkol'vek prav na vyuzivanle;

d) zahrnut podmienky, ktore zakazuju alebo podmienuju prevody prav na vyuzivanie
radioveho spektra, na ktore sa nevztahuje kontrola fuzii na urovni Unie alebo

vnutrostatna kontrola fuzif, ak Je pravdepodobne, ze by tieto prevody mali za
nasledok vyrazne narusenie hospodarskej sut'aze;

e) upravit' existujuce prava v sulade s touto smernicou, ak je to potrebne na spatnu

napravu narusenia hospodarskej sut'aze sposobeneho prevodom alebo

nahromadenfm prav na vyuzfvanie radioveho spektra.

Narodne regulacne organy a ine pnslusne organy svoje rozhodnutsa zakladaju na

objektivnom a vyhl'actovom posudenf podmienok hospodarskej sut'aze na trhu, toho, ci su

taketo opatrenia potrebne na udrzanie atebo dosiahnutie efektivnej hospodarskej sut'aze, a

pravdepodobneho vplyvu takychto opatrenf na existujuce a buduce investfcie ucastnfkov
trhu, predovsetkym do zavadzania sietf, pricom zoht'actnuju podmienky na trhu a dostupne

referencne hodnoty. Zohladnuju pritom pnstup k analyze trhu stanoveny v danku 67 ods. 2.

3. Pri uplatnovanf odseku 2 tohto clanku konaju narodne regulacne organy a ine pn'siusne

organy v sutade s postupmi uvedenymi v ctankoch 18,19, 23 a 35.

Aj nova smernica teda potvrdzuje, ze vyhradenie spektra je predpokladane iba na podporu

vstupu novych hracov ncr trh.
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> Clanok 52 novej smernice ako aj clanok 5 RSPP teda jednoznacne podporuju nasu

argumentaciuuvedenuvyssie, ked'ze umoznujuvyhradit'spektrum prenovehohraca ibavtedy,

ak je to vhodne s ohl'adom na osobitnu situaciu na vnutrostatnom trhu, pricom clenskemu

statu prikazuju zohladnit' pravidla hospodarskej sut'aze. Uvedene ustanovenia teda podporuju

zaver/ ze prijatie takehoto opatrenia musi byt' podporene analyzou trhu preukazujucou

vynimocny stav- nedostatok efektfvnej si^t'aze na trhu/ ako aj analyzou preukazujucou suiad

opatrenia spravidlami sut'azneho prava (vratane statnej pomoci). Aj 2 praxe ostatnych

clenskych statov vyplyva/ ze rezervacia spektra j'e vynimocnym opatrenim.3

> Uvedene zavery napokon potvrdzuje aj Europska komisia/ konkretne Generalne riaditel'stvo

pre komunikaciu, Skupina pre politiku radioveho spektra. Sprava pod nazvom ,/RSPG Report

on Efficient Awards and Efficient Use of Spectrum" zfebruara 2016vtejto suvislosti uvadza4:

,,Skupina pre polltiku radioveho spektra konstatuje, zefrekvencne limity a vyhradenia by mali
odrazat identlfikovane ciete pridelenia na zakiade analyzy trhu, ak maju byt' vsufade so
sutaznym pravom."

C. Rozporso slovenskyin pravom

> A] zpohl'adu narodnej legislativv ukotvenej najma v Zakone platia princfpy uvedene vyssie,
ked'ze Zakon prikazuje uradu konat' a svoje rozhodnutia vydavat' v sulade s princfpmi

efektivnosti, objektfvnosti, transparentnosti, nediskriminacie, primeranosti

a odovodnenosti. Absencia vyslovnej upravyvyhradenia spektra alebo urceniajeho cenyeste

viac zvyraznuje potrebu dodrziavaf uvedene zakladne principy/ ako aj zasadu zakotvenu v d. 2

ods. 2 ustavy, ze urad ako statny organ maze konat' iba sposobom/ ktory ustanovuje zakon.

> Okrem toho plati princfp/ ze ex ante regulacne povinnosti mozno ukladat' len v situacii/ kde

neexistuj'e efektfvna hospodarska sut'az (§ 11 Zakona). Ked'ze vyhradenie spektra je

mimoriadne zavaznym ex ante zasahom do trhovej struktury a pr^v jednotlivych podnikov,
podl'a nasho nazoru ide o ulozenie ex ante regulacnej povinnosti. Nakol'ko neevidujeme ziadnu

analyzu potvrdzujucu takyto stav, ale naopak/ evidujeme konstatovania RU o pine

konkurencnom prostredi na miestnom trhu sluzieb elektronickych komunikacii, vyuzitie tak

dramatickeho regulacneho zasahu, akym je vyhradenie spektra, je v rozpore snarodnou

a europskou legislgtivou, bude mat' skodlivvf vplyv na sut'az na trhu mobilnej komunikacie.

Ak RU disponuje komplexnou analyzou potvrdzujucou absenciu sut'aze alebo zlyhania na trhu

mobilnej originacie a vel'koobchodneho pnstupu, bolo potrebneju v predstihu predlozit'/ inak
niej'e mozne posudit'odovodnenost'a opravnenost'prijatia takehoto opatrenia.

> Pri opatreni, akym je prednostne vyhradenie frekvencnych blokov pre existujuceho alebo
potencialne noveho ucastnika trhu, kym ostatne subjekty trhu su vylucene z moznosti sa o ne

uchadzat'/ nemozemez podstatyveci ani hovorit'o hospodarskejsut'azia uzvobecnie ovyuzitf

adekvatneho nastroj'a. Efektfvna hospodarska sut'az sa podporuje najma zabezpecenfm

rovnakych podmienok pre vsetkych ucastnfkov a uplnej transparentnosti.

3 BEREC report on practices on spectrum authorization, award procedures and coverage obligations

with a view to considering their suitability to 5G: ,,Spectrum was reserved only In a few cases and concerned the

700. 800, 900, 1800 or 2100MHz bands."
4 K dispozfcii na https://drcabc.europa.eu/d/a/workspace/SpacesStore/ddb735a3-a7e8-4c55-a4a5-

679577c8d2bd/RSPG16-004final-Effident_Awards_report.pdf
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> Teoria aj prax v oblasti pridelbvanla spektra potvrdzuje, ze ciele ekonomickej efektivnosti
mozno najlepsie dosiahnut' pouzitim trhoveho mechanizmu, ako je napriklad aukcia tak/aby

bolo frekvencne pasmo pridelene tym ucastnikom, kton su ochotni zaplatit' najviac. S ciel'om

eliminovat' pripadny spor medzi spojenymi ciel'mi efektivity a sut'aze by mal regulator
postupovat' tak, ze zavedie urcite opatrenia, ktore zabrania tomu, aby akakol'vek strana

predkladala ponuky sposobom narusajucim zasady hospodarskej sut'aze. Vyhradenie spektra

navyse z pohl'adu verejnych finandf predstavuje zjavne neefektfvne a kontraproduktivne

opatrenie/ pretoze namiesto snahy o maximalizaciu prijmov z verejnej sutaze pre statny

rozpocet sa stat chce dobrovol'ne uspokojit' s prfjmom vo vyske vyvolavacej ceny.

> Nastavenie takych podmienok vyberoveho konanla, ktore bude vo svojom dosledku znamenat'

fakticke vylucenie niektorych existujucich mobilnych operatorov 20 sut'aze o vol'ne frekvencie

v pasme 700 MHz, je diskriminacne a protisut'azne aj tym/ ze okrem zvyhodnenia Jedneho

vybraneho ucastmka zvysuje riziko ostatnym uchadzacom, ze sa im nepodari ziskat'

frekvencnybiok2X10MHz,alebozanbudu musiet'zaplatit'viac/akokedybolivsetkytieto bloky
predmetom sut'aze. Existuje aj moznost'/ ze kvolivyhradeniujedneho bloku vpasme 700 MHz

iny uchadzac neziska ziaden blok vtomto pasme, aj ked' bol ochotny zan zaplatit' viac ako

vyvolavaciu cenu. Vtakom pnpade RU riskuje prfpadne sudne spory, napadajuce podmienky

vyberoveho konania.

> Uvedene zvyhodnenie jedneho vybraneho ucastnfka predstavuje tiez porusenie § 39 zakona

c. 136/2001 Z.z. o ochrane hospodarskej sut'aze (,/ZOHS")/ podia ktoreho:

,,0rgany statnej spravy pri vykone statnej spravy, obce a vyssie uzemne celky pr! vykone

samospravy a pri prenesenom vykone statue] spravy a zaujmova samosprava pri prenesenom

vykone statnej spravy nesmu zj'avnou podporou zvyhodnujucou urciteho podnikatel'a alebo

Inym sposobom obmedzovat'sutaz."

> RU ako organ statnej spravy podl'a § 1 zakona c. 402/2013 Z.z. o Urade pre regulaciu

elektronickych komunikacif a postovych sluzieb a Dopravnom urade a o zmene a doplneni

niektorych zakonov nepochybne podlieha zakazu podl'a ustanovenia § 39 ZOHS. Takisto je
nesporne/ ze proces udelbvania povolenia na pouzivanie frekvencif predstavuje vykon statnej

spravy. Na konanie RU v tomto procese sa teda vzt'ahuje § 39 ZOHS/ ktory Uradu zakazuje prijat'

akekol'vek opatrenia, ktore zvyhodnia urciteho podnikatel'a na ukor inych sutazitelov.

Vyhradenie spektra pre urciteho konkretneho uchadzaca, navyse v situacii, ked' na trhu

existuje efektfvna sutaz s intenzivnou konkurenciou, je zjavnou podporou zvyhodnujucou

urciteho podnikatela zo strany organu statnej spravy pri vykone statnej spravy. Taketo

opatrenie je podl'a § 39 ZOHS zakazane.

D. Rozpor s pravidlam'f statnej pomoci

> Takato podpora by okrem toho predstavovala statnu pomoc/ pretoze na ukor ostatnych

ucastnikovtrhu, ako aj na ukorverejnych financii/ poskytuje vybranemu subjektu komoditu za

cenu/ ktoraje podhodnotena sozamerom poskytnut'konkretnemu podnikuselektivnuvyhodu

v hospodarskej sutazi. Tym je porusena zasada rovnakeho zaobchadzania a zasada

nediskriminacie ucastmkov verejneho vyberoveho konania ako aj ucastni'kov trhu. Podia

clanku 107 Zmluvy o fungovani Europskej unie (ZFEU) a nadvazujucej rozhodovacej praxe a
judikatury ide o verejnu podporu/ zasadne nezlucltel'nu s vnutornym trhom, akje poskytovana

statom ci Jnym verejnopravnym subjektom alebo zo statnych (verej'nych) prostriedkov,

narusuje alebo maze narusit hospodarsku sutaz tym/ ze zvyhodnuje urcitych podnikatelbv/

a ovplyvnuj'e obchod medzi clenskymi statmi.
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> Hoci regulacny rgmec neurcuje presny postup na stanovenie ceny frekvencii/ niet pochyb/ ze

tato cena nemoze byt' urcena svoj'vol'ne a najma nemoze byt'diskriminacna. Podia clanku 5

smernice o povoleni sa prava na pouzivanie radiovych frekvencii a cisel udel'uju postupmi/

ktore su otvorene/ objektivne, transparentne/ nediskriminacne. Podl'a clanku 13 smernice

o povoleni clenske staty zabezpecia, aby poplatky za pouzivanie frekvencii boli objektivne
odovodnene, transparentne, nediskriminacne a primerane vo vzt'ahu k ich zamysl'anemu ucelu

a beruce do uvahy ciele uvedene v clanku 8 Ramcovej smernice. Ak clensky stat porusi uvedene

principy a zvyhodni tym urcity podnik/ pravdepodobne pojde o statnu pomoc nezlucitel'nu
svnutornym trhom.

> Europske sudy potvrdili, ze licencie na pouzivanie frekvencii maju ekonomicku hodnotu

a predstavuju statne zdroj'e, ktorych poskytnutie (resp. vzdanie sa) moze predstavovat'statnu

pomocna ucelyclanku 107ZFEU. Hociclenske statymaju moznost'zvolit'postup pre pridelenie

takejto licende, musia zabezpecit'/ ze taketo pridelenie bude nediskriminacne a nebude

poskytovat'vyhodujednemu operatorovioprotiostatnym, ktora bymohla mat'negativnyvplyv

na sut'az. Ak to clenske nezabezpecia, predstavuje to potencialne porusenie pravidlel statnej

pomoci.5

> Europske sudy v tej'to suvislosti uviedli nasledovne:

,,Preto, hoci pravo pouzi'vat'frekvende udelene oper6torom ma ekonomicku hodnotu, suma

splatna ako poplatok moze predstavovat' statnu pomoc iba v pnpade, ak, za predpoktadu ze

vsetky ostatne podmsenky su rovnake, vznikne rozdlel medzi cenou zaplatenou kazdym

z dotknutych operatorov.... ^

Acontrario teda sudy konstatovali/ ze ak vznikne rozdiel medzi cenou zaplatenou za

frekvencie jednotlivymi operatormi, moze to predstavovat'statnu pomoc.

> Upozorhujeme/ ze v minulosti operatori vinych clenskych statoch namietali porusenie

pravidiel statnej pomoci a namietali diskriminaciu aj v pripadoch, kde bolo zvyhodnenie
urciteho operatora ovel'a menej zjavne ako v pripade aktuaineho navrhu podmienok

vyberoveho konania.

> Francuzski operator! sa napnklad st'azovali na poskytnutie nepovolenej statnej pomoci

v prfpade, ked' bola rozdielne stanovena cena za frekvencie vdvoch roznych vyberovych

konaniach sodstupom niekol'kych rokov. Konkretne operatori namietali, ze nizsia cena

vneskorsom tendri je vo vzt'ahu k nim diskriminacna, kedze oni museli za svoje frekvencie

v predchadzajucom kole zaplatit' viac.7 Francuzsky operator Bouyges Telecom dokonca

namietal aj v pripade, ked' boia dvom konkurencnym operatorom za ucelom zamedzenia

diskriminacie dodatocne znizena cena za frekvencie nadobudnute v predchadzajucom kole

tendra tak, aby bola zosuladena s cenou zaplatenou zo strany Bouyges Telecom v d'alsom kole

tendra.8

5 Kassie Smith: State aid and the grant of telecoms licences ~ The judgment of the ECJ in the Bouygues

case. K dispozfcii na: iittps://www.monckton.com/wp-content/uploads/2009/05/SFRMay09KS.Ddf.

6 Ods. 110 rozsudku Sudu prvej instancie v prfpade Bouygues SA v Commission . Case C-431/07 P

BouyguesSAv Commission. The ECJ upheld the judgment of the Court of First Instance ("CFI").

7 Christian Hocepied a Ansgar Held: The Assignment of Spectrum and the EU State Aid Rules:the case of

the 4th 3G license assignment in France, k dispoziciJ na:

https://ec.europa.eu/competition/publications/cpn/2011_3_6_en.pdf
8 Rozhodnutie Komisie State aid NN 42/2004.
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> Hoci Komisia, resp. sudy ED v tychto pripadoch nenasli rozpor s pravidlami statnej pomoci/ je

jasne, ze momentalna situacia sa od uvedenych pnpadov zasadnym sposobom odlisuje.

V prvom z nich totiz Komisia (resp. sudy EU) uznala retroaktivne zrovnanie ceny frekvencif za

legitimne preto, lebo Jeho licelom bolo zamedzenie diskriminacii medzi operatormi. V d'alsom

pnpade uznalaodlisnu cenufrekvenciiv neskorsomtendriza legitimnu, pretozepodmienkyna

trhu sa medzicasom podstatnym sposobom zmenili a navyse vneskorsej aukcii bol prideleny

mensi blok spektra. Okrem toho/ francuzsky regulator stanovil cenu na zaklade studii

vypracovanych nezavislymi expertmi. Vneposlednom rade/ nizsia cena maia pomoct'vstupu

noveho hraca na trh/ nic zvyhodnit uz etablovaneho operatora.9

> Komisia uviedla nasledovne podstatne kriteria, na zaklade ktorych dospela k zaveru o sulade

nastavenia tendra s pravidlami statnej pomoci:

o transparentny proces

o podpora vstupu novych hracov (znizenie ceny frekvencii bolo nutne vdosledku

nedostatku zaujmu v predchadzajucom kole)
o francuzske organy vykonali dokladnu analyzu za ucelom urcenia trhovej ceny

spektra.10

V pripade prebiehajuceho vyberoveho konania zjavne ani jedno z uvedenych kriteru nebolo
splnene, kedze rozdielne podmienky pre jednotlivych operatorov su stanovene vramci

jednej a tej istej aukcie/ pricom su zjavne diskriminacne a netransparentne. Urad okrem toho

nepredlozil ziadnu analyzu preukazujucu potrebu takejto diskriminacie alebo ekonomicke
odovodnenie navrhovanych podmienok. Je teda vel'mi pravdepodobne/ ze takto nastaveny

procesvyhradeniaspektrabypredstavoval neopravnenuselektivnuvyhodu prezvyhodneneho

operatora/ a teda poskytnutie statnej pomoci nezlucitel'nej svnutornym trhom.

> Niet teda pochyb/ ze rozdielna cena frekvencii diskriminuj'uca niektorych operatorov oproti

inym maze predstavovat' statnu pomoc. Ak ma byt' takato statna pomoc zlucitetna

s vnutornym trhom, must byt' stanovenie ceny za frekvencie podporene ekonomickou

analyzou a odovodnene nedostatkom sut'aze na trhu. Bez takejto analyzy aodovodnenia

nemoze byt' takato selektivna vyhoda v sulade svnutornym trhom EU. Spolocnost' 02 si

v takomto prfpade vyhradzuje pravo podniknut' pnslusne pravne kroky za ucelom

zabezpecenia vratenia takejto protipravnej statnej pomoci.

f. Situacia na s!ovenskom trhu si nevyzaduie vyhradenie spektra

> Neexistuje dovod na vycfenenie akejkol'vek cast! spektra v ramci frekvencneho pasma 700

MHz. Ide o spektrum urcene pre poskytovanie sluzieb 5G, ktore dnes ziaden 2 hracov na

slovenskom trhu neposkytuje a preto nie je dovod ktorehokol'vek z nich zvyhodnovaf. Uz

samotny dfhorocny regulacny proces priprav potvrdzuje mJmoriadny vyznam ajedinecnost'

tohto spektra pre budovanie sieti 5G. Logika, ktoru zvolil Urad pre vyclenenie casti spektra

v pasme 700 MHz evidentne smeruje k podpore jedneho z existujucich hracov bez toho, aby

na to existovali akekol'vek dovody. Jediny efektivny sposob, ako zarucit' pridel frekvencii pod

9 Christian Hocepied a Ansgar Held: The Assignment of Spectrum and the EU State Aid Rules: the case of

the 4th 3G license assignment in France, k dispozidi na:

https://ec.europa.eu/competition/publications/cpn/2011_3_6_en.pdf
10 Christian Hocepied a Ansgar Held: The Assignment of Spectrum and the EU State Aid Rules:the case of

the 4th 3G license assignment in France, k dispozicii na:
https://ec.europa.eu/competition/publications/C£.n/2011 3 6 en.pdf
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1 GHz pre vsetkych ucastnikov na trhu je verejna/ nediskriminacna a transparentna sut'az.

Rozdelenie blokov v predmetnom spektre 10/10/5/5 cely zamer feroveho pridelenia spektra
vsetkym ucastnikom trhu dostatocne podporuje.

> Trh elektronickych komunikacii v SR je pine saturovany/ co RU uz niekol'ko rokov opakovane

deklaruje vo svojich analyzach trhu. Pnchod noveho investora/operatora je preto fakticky
vyluceny aak by naopak mal byt' reievantny, tento subjekt by to mal deklarovat' ochotou

investovat' do predmetneho frekvencneho pasma tol1<o, kol'ko pianuju investovat' aj ostatni

akteri na tomto trhu. Uroven penetracie aktfvnych SIIVI-kariet dosahuje priblizne 133 percent
(Elektronicke komunikacie - vybrane statisticke udaje
https://www.mindoo.sk/files/statistika vus/telekom/index.htm). Na druhej strane, vynosy

v ramci celeho telekomunikacneho trhu klesaju uz niekol'ko rokov po sebe a je predpoklad, ze

tento trend bude pokracovat'. Vynosy z datovych sluzieb zatial' nedokazu kompenzovat'

vypadok prijmov sposobeny neustale klesajucimi vynosmi z hlasovych sluzieb (o.i. i v dosledku
silnejuceho regulacneho tlaku: MTR, roaming, a pod). Na zaklade tychto skutocnosti mozno

opravnene tvrdit'/ ze na slovenskom telekomunikacnom trhu funguje efektfvna hospodarska

sut'az s vysokou mierou konkurencie.

> S ohl'adom na rozvojove kriteria navrhovanevtejtoverejnejdiskusiijezrejme, zenovyhracna

trh vstupit' uz nemoze, pretoze nic je fyzicky ani investicne mozne splnit' kriteria

celonarodneho pokrytia a budovania sietf 5G do roku 2025. Ak by sa takyto investor nasiel, je
na zvazenie, ci budovanie d'alsej paralelnej ceionarodnej siete Je vo verejnom zaujme

sohl'adom na hygienicke a environmentalne aspekty. Skusenosti v Europe a vo svete

potvrdzuju/ ze podobne experimenty koncia po kratkej dobe krachom so skodlivymi
ekonomickymi i technologickymi dosledkami pre cely trh, kde sa takyto pokus odohraval.
Akekol'vek pozitivne efekty sa dan dosahovat ien kratkodobo/ navyse su neskor prevysene

strednodobymi a dlhodobymi negativnymi dopadmi.

> Ako uz bolo uvedene, logika, ktoru zvolil Orad pre vyclenenie casti spektra v pasme 700 MHz,

evidentne smeruje kpodpore jedneho z existujucich hracov bez toho/ aby na to existovali
akekol'vek dovody. S uvedenym okrem inych dovodov uvedenych vtomto vyj'adreni

nesuhlasime aj preto, lebo:

(I) SWAN Mobile mal moznost' v minulosti ziskat' frekvencie pod 1 GHz rovnako ako

ostatnfhraci na trhu, napr.v poslednej aukcii na pasmo 800 MHz;

(ii) SWAN Mobile disponuje dostatocnym prideiom v pasme 3400 - 3800 MHz, ktore Je
klucove pre pouzitie na 5G;

(iii) uz dnes disponuje SWAN Mobile celkovym pndelom 170 MHz/ co predstavuje 15%
celkovo dostupneho frekvencneho spektra. Vzhl'adom na pocet zakaznikov SWAN

Mobile jetento pridelabsolutne nadstandardny-1 MHzprideleneho pasmaobsluhuje
priblizne 1900 zakaznikov. Ostatni operatori na trhu obsluhuju 1 MHz prideleneho
pasma priblizne 6500 -10 000 zakaznikov. Z uvedeneho je zrejme/ ze tato spolocnost'

v ziadnom pnpade netrpi nedostatkom spektra na obsluhu svojich zakaznfkov.

(iv) vyhradenie spektra ma byt' opatrenim scielbm podporit' hospodarsku sut'az. Je

vseobecne akceptovanym principom/ ze ciel'om sut'azneho prava Je chranhf

spotrebitel'ov/ nie sut'azitelbv. Urad vyhradenim spektra prinasa vyhodu prejedneho

zo sutazitel'ov na ukor ostatnych bez toho/ aby preukazal akukof'vek suvislost' medzi

tymto opatrenim a prospechom pre zakaznfkov. Ako sme uz uviedli/ urad ani

v podkladovom dokumente/ ani v inych svojich rozhodnutiach ci analyzach nenaznacil

nedostatok efektivnej sut'aze s negatfvnym dopadom na spotrebitel'ov.
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Spolocnost' 02 sa preto domnieva, ze vzhl'adom na efektfvne fungujucu konkurencnu sut'az

na slovenskom telekomunikacnom trhu nie je ziaduce, aby bol ktorvkol'vek z ucastnfkov trhu

akymkol'vek sposobom zvyhodnovany, resp. podporeny na ukor ostatnych. Podmienky

vyberoveho konania na vol'ne frekvencie by preto mali byt' nastavene pre vsetkych rovnako.

Zvyhodnovanie vstupu dalsieho operatora na trh alebo zvyhodnovanie jedneho na ukor

ostatnych formou vyhodnejsej ceny za frekvencny prfdel, prednostneho prfdelu frekvencii ci

miernejsieho plnenia rozvojovych kriterii znamena rozpor s platnou europskou a narodnou

legislativou.

Otazka c. 14.5.: Ktory z uvazovanych variantov podmienok vyberoveho konania pre frekvencne

pasma 700 MHz a 900 MHz je/ podl'a Vasho nazoru, najvhodnejsf z hl'adiska dosiahnutia ciel'ov

vyberovych konanfdefinovanych v bode I? Svoju odpoved'/ prosim, zdovodnite, prfpadne navrhnite

a zdovodnite iny variant.

Spolocnost' 02 podporuje taky variant navrhovany Uradom, ktory sa co najviac priblizuje k princfpom
ferovej/ nediskriminacnej a rovnej sut'aze, umoznujuci kazdemu hracovi uchadzat' sa o klucove

spektrum z pohl'adu 5G. Naopak/ sme presvedcenf, zeani zaujmom Uradu niejevytlacenie niektoreho

2 existujucichhracovtakym nastavenim podmienok, ktoreex-ante povedu ktomu,zeniektoryz hracov

frekvencie v pasme 700 MHz nezfska vobec.

Preto, aj ked' z dovodu vyclenenia pasma konkretnemu hracovi povazujeme vsetky varianty za

principialne zle a protipravne, a spolocnost' 02 je proti vyhradzovaniu spektra v pasme 700 IVIHz ako

takemu, vramci ponukanych variant vyhodnocujeme variant 4 ako najvhodnejsi zpohl'adu

nastavenych ciel'ov vyberoveho kongnia. Naopak, za najmenej vhodny povazujeme variant 1.

V pnpade, ze si Urad osvojf nase argumenty o protipravnosti vyclenenia spektra konkretnemu

hracovi, za najvhodnejsf variant by povazovala spolocnost' 02 Variant 1.

Ako uz tiez bolo uvedene/ spajanie blokov z pasma 700 a 900 MHz nepovazujeme za efektivny pristup
k sprave frekvencneho spektra/ pretoze nuti ucastnika vyberoveho konania sut'azit', resp. nadobudnut'

nieco, o co nemusi mat' realny zaujem. Zaroven vnimame zaradenie spektra 900 MHz na poslednu

chvil'u do toho vyberoveho konania ako snahu Uradu nejakym sposobom si odovodnit' zaradenie

povinnosti refarmingu ako podmienku ucasti v aukcjj, co povazujeme za ucelove.

Otazka c. 14.6.: Ktory z uvazovanych variantov podmienok vyberoveho konania pre frekvencne

pasmo 1800 MHz je, podia Vasho nazoru, najvhodnejsi z hFadiska dosiahnutia ciel'ov vyberovych

konaru definovanych v bode I? Svoju odpoved', prosfm, zdovodnite/ pnpadne navrhnite a

zdovodnite iny variant.

Vid'odpoved'k bodu 14.3, t.j. variant 2.

Otazka c. 14.7.: Povazujete navrh podmienok vyberoveho konania vo frekvencnom pasme 1500 MHz

za vhodny z hFadiska dosiahnutia ciel'ov vyberovych konanf definovanych v bode I? Ak s tymto
navrhom nesuhlasite, navrhnite a zdovodnite iny variant.

Vid'odpovede na bod 11.

Otazka c. 14.8.: Je podia Vasho nazoru vhodne/ v zaujme dosiahnutia cielbv vyberovych konanf

definovanych v bode I/ vyhradit' aukcny blok vo frekvencnom pasme 1500 MHz pre niektoru
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specificku skupinu ziadateFov? Definujte/ prosim/ ktorych skupm ziadatel'ov by sa taketo opatrenie

malo tykat'?

Nie/smejednoznacne protivyuzivaniutohto nastroja na plnesaturovanomtrhu (vid'argumentyl4.4.).

15. Minimalna cena (najnizsie podanie) a lehota platnosti individualneho povolenia

Otazka c. 15.1.: Aky je vas nazor na uradom planovanu metodu stanovenia vyvolavacej ceny

aukcnych blokov podl'a bodu 15.3? Pokial' nesuhlasite, navrhnite akym sposobom by mal urad

stanovit'vyvolavaciu cenu.

Voci tejto metode nemame vyhrady a suhlasime. Mame za to, ze dostatocne odradf mozne

spekulativne subjekty od ucasti v aukcii.

Otazka c. 15.2.: Aky je Vas nazor na uradom definovany prfstup k stanoveniu vyvolavacej ceny

aukcnych blokov vo frekvencnom pasme 1500 MHz podl'a bodu 15.4? PokiaF s navrhnutym

prfstupom nesuhlasite/ navrhnite, akym sposobom by mal urad vyvolavaciu cenu stanovit'.

Ako uz bolo uvedene/ vzhladom na nizku atraktivnost' pasma z dovodu absentuj'ucich technologif

a obmedzeniam vjeho vyuzitel'nosti davame na zvazenie znizenie vyvolavacej ceny, resp.

prehodnotenie metody Jej kalkulacie, napr. stanovenim vyraznej'sleho rozdielu oproti pasmu 1800

MHz. Spolocnost' 02 navrhuje stanovit' vyvolavaciu cenu za ZOlVIHz na 1 milion EUR.

Otazka c. 15.3.: Aky Je Vas nazor na navrhovane doby platnosti individualnych povoleni pre

Jednotlive frekvencne pasma specifikovane v bode 15.6?

a) do 31.12.2035 pre frekvencne pasmo 700 MHz/

b) do 31.12.2025 pre frekvencne pasmo 900 MHz,

c) do 31. 12.2035 pre frekvencne pasmo 1500 MHz/

d) do 31. 12. 2025 pre frekvencne pasmo 1800 MHz

Pre pasma 900 a 1800 MHz preferujeme dobu platnosti do konca roku 2026, ked'ze taky Je termfn
platnosti nasich existujucich licencii.

Otazka c. 15.4.: Akyje vas nazor na stanovenie vysky penaznej zabezpekyspecifikovanej v bode 15.7?

Suhiasime s navrhom/ aby v prfpade zaujmu o ucast' v predmetnom vyberovom konani boli ucastnfci

povinnf zlozit' penaznu zabezpeku vo vyske minimalne 50% predpokladanej vyvolavacej ceny. Pri tak

vyznamnom vyberovom konanije absolutne nevyhnutne, aby bolo zabranene ucasti spekulantov/ resp.

spolocnosti/ ktore by nemali reainy zauj'em predmetne frekvencne spektra vyuzivat' v praxi. Tento

argument je o to dolezitejsi/ ze vyberove konanie stanovuje extremne narocne rozvojove kriteria, ktore

budu schopne naplnit' len spolocnosti s dostatocnou investicnou silou a skusenost'ami na miestnom

trhu. Za ucelom naplnenia vyssie uvedeneho davame Uradu na zvazenie aj moznost' preukazania

solventnosti aj formou bankovej zaruky vo vyske 100% z vyvolavacej ceny,

16. Rozvojove kriteria

Otazka c. 16.1.: Povazujete rozvojove kriteria navrhnute pre jednotlive frekvencne pasma, vratane

casovych ramcov a navrhnutej percentualnej urovne pokrytia obyvatel'stva a uzemia, za primerane

s ohl'adom na ciele vyberovych konani definovanych v bode I? Ak nie/ navrhnite vhodnejsie

rozvojove kriteria. Svoju odpoved zdovodnite.
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Chapeme termin 2025 v suvislosti so strategickymi dokumentmi SR a EU v oblasti budovania digitalnej
ekonomiky/ ale vazne pochybujeme o ekonomickej opodstatnenosti tohto termmu. Z pohladu

investicnej narocnosti by bolo potrebne zo strany Uradu vypracovat' analyzu preukazujucu potrebu

sieti 5G na de facto celych uzemiach krajskych miest SR. Mame totiz vazne obavy, ze realny dopyt po

takychto sluzbach v tychto oblastiach nebude existovaf s vynimkou husto osidlenych castf Bratislgvy,

Kosic a mozno par inych miest SR.

Budovanie sietf 5G bude sprevadzat' vyznamne zahust'ovanie vysielacfch stanfc. Pochybujeme, ze

slovenska legislatfva a verejna sprava v oblasti vystavby, zivotneho prostredia a hygienyje schopna

uniest' takyto napor. Posledne roky budovania sieti 4G ukazuju opak - vid' problemy vo vystavbe

vjednotlivych mestach a obciach/o ktorychsme Uradopakovane informovali.VteJtosuvislosti bysme
ocakavali proaktivny prfstup Uradu k tejto problematike, pretoze doposial'bol Urad viac nez pasivny

vtejto oblasti, pricom ]e to prave Urad/ ktory by mal mat' zaujem na rychlom budovani sieti, a to aj

vzhl'adom na ciele aukcie/ ako ich Urad proklamuje vtejto verejnej diskusii. Pokryvanie cestnej
a zeleznicnej infra struktury nuti podniky pokryt' aj casti infra st ruktury/ ako su tunely, chranene uzemia,

ku ktorym nema podnik fyzicky pnstup a dostava sa tak do nevyhodnej pozfcie pri vyjednavani
o podmienkach umiestnenia zariadenf. Bud'je podniku odoprety pnstup k pokrytiu cast! infrastruktury
alebo je priam vydierany nerealnymi poziadavkami vlastnfka. Rovnako 100% pokrytie uzemia v pasme
1500 MHz je v praxi nerealizovatel'ne, napr. me j'e mozne pokryt' vacsie uzemia v ramci miest (napr.

fabriky), pretozevlastnfk nieje nutenydohodnut'sa s podnikom na podmienkach. Beznalezitej upravy

legislatfvy v tejto oblasti su takto nastavene rozvojove kriteria nerealizovateFne.

Kontrola splnenia rozvoj'ovych kriterif zo strany Uradu si vyzaduje vyhotovenie metodiky merania
pokrytia. Kedzevyvolavacie ceny pre drazenefrekvencie su na vysokej urovnije nevyhnutne/abytato

metodika bola zo strany Uradu vyhotovena este pred samotnym drazenim frekvencii, pretoze

/;pnsnost'" a exaktnost' metodiky bude jednoznacne parameter/ ktory budu Jednotlivf zaujemcovia

o spektrum zvazovat'..

Otazka c. 16.2.: Je/ podl'a Vasho nazoru, odovodnene, aby urad stanovil lehotu pre zacatie pouzivania

frekvencii vo frekvencnych pasmach 700 MHz a 1500 MHz odlisne od zakonom stanovenej

sest'mesacnej lehoty? Ak ano/ uved'te dlzku tejto lehoty a jej zdovodnenie.

Predlzenie lehoty na pouzfvanie frekvencii oproti zakonnej ma podia nasho nazoru opodstatnenie iba

pri pasme 1500 MHz z dovodu absencie zariadeni.

Otazka c. 16.3.: Povazujete za potrebne a odovodnene stanovit' kriteria pokrytia vo frekvencnom

pasme 1500 MHz? Ak ano, ake kriteria navrhujete?

Nie/ pasmo Je definovane ako doplnkove v zostupnom smere, preto nema vyznam definovat' kriteria

pokrytia.

17. Ine podmienky

Otazka c. 17.1.: Je, podFa Vasho nazoru, refarming frekvencifvo frekvencnych pasmach 900 MHz a

1800 MHz v zaujme podpory efektfvneho vyuzfvania frekvencii?

Spolocnostf02 suhiasfs tym/ ze teoretickydava zmysel/ aby malijednotlive podniky ucelenefrekvencne

bloky v pasme 900 MHz a 1800 MHz/ avsak vidime vjeho realizacii v podmienkach SR po technickej
stranke neprekonatel'ne problemy. Nizsie vtomto vyjadreni uvadzame konkretne problemy/ ktore

sposobili, ze doteraz sa Jednotlivi operatori na refarmingu nedohodli.
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Otazka c. 17.2.: Suhlasfte s tym, aby Jednou z podmienok vyberoveho konania bola aj podmienka

refarmingu vo frekvencnyfch pasmach 900 MHz a 1800 MHz?

Otazka c. 17.3.: Ktory z navrhovanych sposobov zabezpecenia uspesneho refarmingu je/ podl'a Vasho

nazoru vhodnejsi, podmienky refarmingu stanovene uradom podl'a bodu 17.4, alebo vzajomna

dohoda drzitelbv individualnych povolenf? Uved'te dovod.

Spolocne k 17.2. a 17.3.:

Spolocnost' 02 nesuhlasi s povinnost'ou ucastnfka vyberoveho konania prijat' zavazok, ze po Jeho

ukoncenf bude spolupracovat' pri procese refarmingu vo frekvencnych pasmach 900 MHz a 1800 MHz,

zvlast' ak Jeho zavazok ma platit' bez ohl'adu na jeho uspesnost' vo vyberovom konanf. Nepovazujeme

za standardne a ani za legitimne zavazovat' spolocnost', ktora vo vyberovom konani neuspela,

kgkymkol'vek povinnostiam (takato povinnost' by navyse bola pravne nevynutitel'na/ pokial' by sa

nestala sucast'ou individualneho povolenia) a nepovazujeme to za ucelne a realizovatel'ne ani pre

uspesnych uchadzacov. Refarming je technologicky a teda 2 pohl'adu firiem aj operativne a financne

naldadny proces (restart celej siete; potreba noveho ladenia vsetkych stanic spojena so zdihavou

a narocnou pnpravou; novy frekvencny plan; koordinovany vypadok vsetkych GSM sieti na celom,

pnpadne castiach uzemi)/ ktory su spolocnosti ochotne podstupit' vacsinou len v prfpade, ze z neho

vyplyvaju nesporne prfnosy. Ked'ze tento predpoklad chyba, nepovazujeme takyto zamer za

opravneny. Spolocnost' 02 teda nemoze vopred suhlasit' s niecfm, coho dopad dnes objektivne nevie

zhodnotit', Podl'a nasho nazoru navyse ulozenie tejto povinnosti v ramci podmienok aukcie nie je

vsulade so Zakonom. Sohladom na otazku c. 17.3. teda konstatujeme, ze jedinou moznostou je

vzajomna dohoda operatorov, avsak vzhFadom na sucasne rozdelenie spektra Je podl'a nasho nazoru

nemozna, pricom vsak ak Urad disponuje nejakym konstruktivnym a pravne cistym navrhom na

realizaciu, radi budeme tento navrh dalej analyzovat'.

Ako opora pre argumenty vyssie maze posluzit' rozhodnutie uradu pri vyberovom konani na

pridel'ovaniefrekvenciivofrekvencnych pasmach 800,1800 a 2600 MHzz roku 2014zaviazat'vsetkych

ucastnikov k povinnosti poskytovat' NR. Ako je zname, ked'ze chybala presna specifikacia tejto

povinnosti, vyustila v konecnom dosledku do sporov medzi operatormi/ ktore museli byt' riesene na

pode RU a neskor na sude.

Navyse, Je dolezite pripomenut', ze v sucasnosti pridelene preferencne kanaly maju konkretny mix

Jednotlivych krajm umoznujuci aktualne fungovanie siete. Po refarmingu sa tento mix moze zmenit'

a znemoznit' efektivne fungovanie voci niektorym krajinam/ nakoFko nova kombinacia frekvencnych

kanalov negarantuje tu istu kombinaciu voci jednotlivym krajinam. Navrh rozdelenia frekvencnych

kanalov totiz de facto nie je zafixovany a absolutnu polohu kazdeho pndelu/ a teda aj mix

preferencnych kanalov, urci az vysledok aukcie. Mame teda vazne pochybnosti o torn, ako by tento

proces mohol byt' realizovany. Bez poznania presneho planu realizacie celeho projektu nie je mozne

k nemu zaujat' zavazne stanovisko.

Je evidentne/ ze Urad vychadza pri ulozeni tejto povinnosti z refarmingu v Ceskej republike. Je tu vsak

zasadny rozdiel/ a to ze v Ceskej republike neposkytuje ziaden z podnikov na frekvencii v pasme 900
MHz broadbancfove sluzby/ kym na Slovensku poskytuje spolocnost' 02 a podl'a nasich vedomosti aj

Orange Slovensko prostrednictvom tejto frekvencie aj sluzby 3G. V porovnani s Ceskou republikou je

maximalne utilizovanea nieje mozne refarmovat'hopo kanaloch, ale je potrebneuvoFnit'celych 5 M Hz

prijehopremiestnovanf. Navysepripredpokladanom proceserefarmingunedisponuje02dostatocnou

vol'nou kapacitou potrebnou najej docasne uvol'nenie, co by v praxi znamenalo/ ze pri refarmingovom

procese by hrozilo vypnutie 3G sluzby uviacerych operatorov na cast) uzemia a 2G na celom uzemi

vsetkych operatorov, co prirodzene sposobf o.i. nedovolatel'nosf na 112.

02 Slovakia, s.r.o. Aupark Tower Einsteinova 24 851 01 Bratislava 5 Siovakia t+421 262020100 www.o2.sk

zdil.^iMvchchadnoinreqiitfiOkreimsjdBraHi'd.'jl (xldd.Sru ^bifca 27SS3iV ICO 35348B63 DlC SK20^03167-t8 0 {^



0r2

Vzhl'adom na situovanie Bratislavy a inych vacsfch miest v pohranicnych oblastiach, a teda vel'kej casti

populacie obyvajucej uzemia priamo na hraniciach Mad'arska a Rakuska Je nevyhnutne/ aby vsetci

operatori mail dostatocny pocet preferencnych kanalov voci tymto krajinam scielbm zabezpecit'

plynule fungovanie sluzieb 2G. Refarming na ucelene bloky (z dovodu poskytovania sluzieb 3G/ ako je
spomenute vyssie) by sposobil prerozdelenie preferencnych kanalov az vtakom rozsahu/ ze niekton

z operatorov by neboli schopni poskytovat' 2G sluzby v Bratislave a pohranicnych oblastiach (najma
Mad'arsko - Komarno, Sturovo...}. Pre 02 by to v praxi znamenalo znizenie preferencnych kanalov

o 30%).

Otazka c. 17.4.: Je/ podl'a Vasho nazoru/ poskytovanie PPDR vo frekvencnom pasme 703 - 733 MHz

a758-788MHz,alebovjehocasti/vzaujmedosiahnutiaciel'ovvyberovehokonania/ resp.vzaujme

plnenia ciel'ov suvisiadch s ochranou zivota, zdravia a majetku?

Spolocnost' 02 odmieta ako podmienku ucasti v aukcii poskytovanie PPDR sluzieb pre Ministerstvo
vnutraSR/ ked'zev tomto momente niesu znameziadne podmienky, za ktorych bymalibyt'tietosiuzby

poskytovane. Nle je mozne sa zaviazat' kzavazku zucastnit' sa vyberoveho konania zo strany

Ministerstva vnutra SR, ked' nie su zname podmienky tohto vyberoveho konania. Ztohto dovodu

pozadujeme tuto podmienku ucasti v aukcii odstranit'.

Otazka c. 17.5.: Ktory zo sposobov zabezpecenia PPDR vo frekvencnom pasme 700 MHz je, podl'a

Vasho nazoru, z hiadiska dosiahnutia cieFov vyberoveho konania/ resp. ciel'ov suvisiacich s ochranou

zivota, zdravia a majetku vhodnejsf? Vyclenenie cast) frekvencneho pasma vylucne pre potreby

PPDR, alebo pridelenie celeho frekvencneho pasma podnikom pri sucasnom ulozeni zavazku

zabezpecit' PPDR na ykomercnom" principe na zaklade parametrov definovanych MVSR?

Spolocnost' 02 je proti akemukol'vek vyclenovaniu spektra urceneho pre komercne siete a rozvoj 5G

pre potreby PPDR resp. MVSR, Spolocnost'02 navrhuje povinnost'PPDRposkytovat'za podmienok/ako

uvadzame nizsie/ t.j. formou transparentnej sut'aze/ ktoru usporiada MV SR samostatne na tuto sluzbu

pre drzitel'a tychto frekvencn po ukoncenf vyberoveho konania na tieto frekvencie. Spolocnost' 02 je

preto proti tejto podmienke ako zavazku v tomto vyberovom konani.

Otazka c. 17.6.: Ak preferujete druhy variant zabezpecenia PPDR sluzby, je podFa Vasho nazoru,

primeranezaviazat'toutopovinnost'ouvsetkychdrzitelbvindividualnehopovoleniavofrekvencnom

pasme 700 MHz alebo iba drzitel'ov, ktorf splnaju urcite kriteria (napr. velT<ost' prfdelu/ existujuce

pokrytie a pod.).

Ako uvadzame vyssie, zastavame nazor/ ze tato povinnost by nemala bytvtomto vyberovom konani

vobec operatorom ukladana a mala by byt predmetom separatnej zakazky/vyberoveho konania MVSR.

Ak by vsak Urad napriek nasmu nesuhlasu dospel k nazoru, ze zavazok PPDR chce ulozit'/ tak by ho mal

ulozit' len na ten frekvencny blok/ ktory je nevyhnutne potrebny pre zaistenie sluzieb PPDR. Tento

zavazok by mal spocivat' na princfpe ucasti drzitel'a tohoto bloku vo vyberovom konanf MVSR na sluzby

PPDR, ktore by nasledovalo po skoncenfvyberoveho konania na predmetne frekvencie.

Otazka c. 17.7.: Ktore parametre a podmienky poskytovania PPDR by mali byt', podia Vasho nazoru/

zverejnene ako sucast' podmienok vyberoveho konania?

Mala by byt' zverejnena metodika na urcenie nakladov a vel'kost' marze/ ktora je povolena pre

poskytovatei'a tejto sluzby.
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Otazka c. 17.8.: Je, podl'a Vasho nazoru, potrebne obmedzit' casovy horizont/ do ktoreho by malo

MVSR povinnost'vyhlasit'verejnu sut'az na zabezpecovanie PPDR sluzieb (napr. do piatich rokov od

dna pravoplatnosti rozhodnutia o pridelenifrekvencii)?

Anojeto nevyhnutnez dovodu planovaniavystavbysiete700 M Hz a preto byvyhlaseniesut'aze malo

byt' naviazane na rozvojove kriteria tak/ aby im casovo predchadzalo. Za maximalny casovy horizont na

vyhlasenie sutaze zo strany MV SR povazujeme obdobie 2 rokov od nadobudnutia ucinnosti
individualneho povolenia na pouzfvanie predmetnych frekvencii.

Otazka c. 17.9.: Je, podl'a Vasho nazoru, v zaujme dosiahnutia ciel'ov vyberovych konanf

definovanych v bode 1, aby sucastbu podmienok vyberovych konani bola povinnost/ pre uspesnych

ucastnfkov, poskytovat' vel1<oobchodny pristup, vratane zverejnenia referencnej ponuky? Aku

metodu stanovenia ceny velT<oobchodneho prfstupu by mal/ podia Vasho nazoru, urad pouzit'?

Odporucame RU zrusit' povinnost' vel'koobchodnej ponuky a umoznit' jej prfpadne poskytovariie

vylucne na zaklade trhovych principov. Nemame vedomost' o existencii ani jednej VO zmluvy na

zaklade zavazku VO ponuky z predchadzajucich vyberovych konani na pridelenie frekvencii. Zmluvy su

standardne uzatvarane na zaklade komercneho vyj'ednavania, ktore umoznuju zmluvnym operatorom

poskytovanie konkurencieschopnych maloobchodnych ponuk. Slovensko ma navyse vei'mi negativnu

skusenost' s predchadzajucou povinnost'ou poskytovania narodneho roamingu, ktory nepriniesol

ziadny badatel'ny prmos zakaznikom, ale skor spekulativne konanie niektorych akterov nasledovane

mnozstvom sporov na pode RU a miestnych sudoch.

V ramd rozvojovych kriterif uz RU navrhuje velmi ambiciozne ciele do roku 2025, najma vo vzt'ahu

k poskytovaniu sluzieb 5G/ a preto Jednotlive aukcne bloky, najma v pasme 700 MHz, budu aj bez
tejto podmienky zatazene vyraznymi zavazkami a povinnost'ami voci vlastnym zakaznfkom a

technologickemu rozvoju svojich sietf.

Okrem toho, ze spolocnost' 02 povazuje povinnost' poskytovat' vel'koobchodny pnstup za ekonomicky

neopodstatnenu/ povazuje tuto podmienku aj za nezakonnu. Ulozeniu povinnosti pnstupu podl'a

ustanoveni § 22 a 23 Zakona totiz musi v sulade s § 16 a 17 Zakona predchadzat' podrobna analyza

konkretneho prfslusneho relevantneho trhu a urcenie operatora s vyznamnym vplyvom ng trhu/

ktoremu mozno iba v ramci riadneho spravneho konania ulozit' povinnost' pnstupu ako krajny

prostriedok napravy reagujuci na situaciu/ kedy na relevantnom trh nefunguje efektfvna hospodarska

sutaz.

Ulozenie povinnosti prevzatia zavazku VO ponuky ako podmienky vyberoveho konania by prinieslo
zjavne obchadzanie zavaznych procedur stanovenych v ustanoveniach § 16 a 17 Zakona, pretoze k

ulozeniu povinnosti pn'stupu by doslo bez predchadzaj'ucej detailnej analyzy podmienok

konkurencie na trhu, teda bez vecneho opodstatnenia, v rozpore so zasadou proporcionality a tiez

ucelom sledovanym Zakonom. Uvedeny postup je tiez v rozpore s prislusnymi ustanoveniami

,/Prfstupovej smernice" (2002/19/EC) (najma d. 8 a nasl.), ktore takisto umoznuju ulozit' povinnost'

pristupu iba vyznamnemu podniku po vykonanf analyzy relevantneho trhu.

Statneorganymozu konat'iba nazaklade ustavy.vjej medziachavrozsahuasposobom/ ktoryustanovi

zakon (d. 2 ods. 2 Ustavy SR). Zakon sfce specifikuje/ ze RU je opravneny urcit' podmienky ucasti vo

vyberovom konanf/ v ziadnom prfpade vsak niej'e opravneny svojvoFne stanovovat'podmienky, ktore

by vo vzt'ahu k zaujemcovi zakladali zjavne neprimerane alebo diskriminacne povinnosti.

Rozhodnutie spravnych organov musi vychadzat' zo spol'ahlivo zisteneho stavu veci. Ulozenie

povinnosti VO pnstupu pritom mozno povazovat' za jeden z najsilnejsfch zasahov do pravnej a

ekonomickej sfery prislusneho operatora, a teda nemozno k nemu pristupit' bez toho, aby bolo
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0
dolozene, ze takyto zasah je nevyhnutny a proporcionalny vo vzt'ahu k zakonom sledovanemu ucelu

ukladania podmienok, najma zabezpeceniu ucelneho vyuzivania frekvencii. Navyse/ ako uz bolo vyssie

uvedene, tuto povinnost'je mozne ulozit' len vyznamnemu podniku na zaklade analyzytrhuvzmysle §

16 Zakona, v opacnom pripade ide o nezakonne a neodovodnene ulozenie povinnosti v rozpore so

Zakonom/ Spravnym poriadkom a aj vyssie uvedenym clankom Ustavy SR.

Otazka c. 17.10.: Je/ podia Vasho nazoru/ v zaujme dosiahnutia ciel'ov vyberovych konani

definovanych v bode 1, aby sucastbu podmienok vyberovych konani bolo aj obmedzenie prevodu

frekvencii? Mal by byt', podia Vasho nazoru, tento prevod obmedzeny na urcite casove obdobie,

alebo by mal byt' obmedzeny pocas celej doby platnosti individualneho povolenia? Je, podl'a Vasho
nazoru, podmienenie prevodu frekvencii splnenim rozvojovych kriterii v zauj'me dosiahnutia cielbv

vyberovych konanf?

Spolocnost' 02 nesuhlasi s takto nastavenou podmienkou vyberoveho konania. Mame za to, ze Zakon

dava Uradu dost' pravomoci na to, aby v pnpade obmedzenia hospodarskej sut'aze v konkretnom

pripade dokazal zakrocit'. Takto vseobecne formulovana podmienka je neprimerana a zbytocna.

Otazka c. 17.11.: Je, podl'a Vasho nazoru, v zaujme dosiahnutia ciel'ov vyberovych konani

definovanych v bode 1, aby sucast'ou podmienok vyberovych konanf boli frekvencne limity tykajuce

sa konkretnych frekvencnych pasiem stanovene v ramci individualneho povolenia? Na ktore

frekvencne pasma by sa tieto limity mail vzt'ahovat' a preco?

Nerozumieme tejto otazke.

Otazka c. 17.12.: Je, podl'a Vasho nazoru, v zaujme dosiahnutia cielbv vyberovych konanf

definovanych v bode 1, aby sucast'ou podmienok vyberoveho konania boli opatrenia na

zabezpecenie ochrany pozemskeho televfzneho vysielania pred skodlivym rusemm sposobenym

prevadzkou mobilnych sietivo frekvencnom pasme 700 MHz podia bodu 17.13? Ake ine opatrenia
navrhujetezaradit'dopodmienokvyberoveho konania vzaujmezabezpecenia ochrany pozemskeho

televizneho vysielania pred skodlivym rusenim sposobenym prevadzkou mobilnvch sieti vo

frekvencnom pasme 700 MHz? Je, podl'a Vasho nazoru, potrebne zaradit' do podmienok vyberoveho

konania opatrenia na zamedzenie skodliveho rusenia inych frekvendf?

Nieje to potrebne, navrhujeme/ abysa Urad drzal doterajsej praxe.

Otazka c. 17.13.: Urad planuje stanovit' skusobnu prevadzku radiovych zariadeni pracujucich vo

frekvencnom pasme 700 IVIHz podl'a bodu 17.14. na obdobie 6 mesiacov. Je podFa Vasho nazoru

navrhovana doba postacujuca? Svoju odpoved'zdovodnite.

V praxi Je takato podmienka nerealizovateFna. Uvedene je v rozpore s rozvojovymi kriteriami, ktore

stanovuju pnsne termmy na spustenie sluzby. Sest' mesiacov je neadekvatne dlha doba na testovanie

cohokol'vek. Navyse na odhalenie rusenia v praxi je potrebne uviest' sluzbu do prevadzky/ pretoze az

pri plnej prevadzke bude mozne identifikovat' rusenie a riesit' ho vzmysle zauzivanej praxe. Z

ekonomickeho hl'adiska je navyse nemyslitel'ne, aby tak drahe spektrum bolo sest' mesiacov

v prevadzke beztoho/ aby prinasalo vynosy pre prevadzkovatet'a.

Kontaktna osoba:

Matej Stuska
Manazer pre verejne zalezitosti

tel:+421 949 021 441

matej.stuska@o2.sk

/r

Peter Gazik

generalny riaditel'
02 Slovakia/ s.r.o.
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